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Bácsszentgyörgy Község Képviselő-testülete 
 
4/2012. (rendkívüli nyilvános) 

 

J e g y z ő k ö n y v 
 

 
Készült: Bácsszentgyörgy község képviselő-testülete 2012. március 12-én megtartott rendkívüli 
nyilvános üléséről. 
 
Az ülés helye: Községháza tanácskozóterme Bácsszentgyörgy 
 
Az ülés kezdetekor jelen vannak: Szűcs Gergely polgármester, Kubatov Istvánné alpolgármester, 
Aladics Mária, Kubatov János képviselők (4 fő) 
 
Tanácskozási joggal jelen van: Striegl Jánosné körjegyző 
 
Jegyzőkönyvvezető: Slavonits Radován 
 
Szűcs Gergely: Köszöntöm a megjelenteket, megállapítom, hogy a képviselő-testület ülése 
határozatképes, mivel 5 képviselőből 4 fő jelen van. A mai rendkívüli ülés tervezett napirendjéről 
meghívó nem került kiküldésre, mivel a települési szennyvízkezelés megoldásának a kérdésére, és a 
TAMOP-os pályázat benyújtására kevés idő áll rendelkezésre. Kérem, aki azzal egyetért, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza: 
 

21/2012. (III. 12.) Kt. számú határozat 

 
Napirend: 
 

1.) Települési szennyvízberuházásra pályázat benyújtása 
Előterjesztő: Szűcs Gergely polgármester 
 

2.) Egyebek 
Előterjesztő: Szűcs Gergely polgármester 

 
 
1. Napirendi pont: 
 
Települési szennyvízberuházásra pályázat benyújtása 
 
Előterjesztő: Szűcs Gergely polgármester 
(írásos előterjesztés) 
 
Szűcs Gergely: Szegeden volt egy tájékoztató fórum a települési szennyvízkezelés megoldásáról 
szóló pályázati kiírásról. Most először lett kiírva 2.000,- fő alatti szennyvízkezelési pályázat. Első 
hallásra a szennyvíz bonyolult és költséges dolog. Az Európai Unió tagjaként látnunk kell, hogy a 



 2 

szennyvízzel, szeméttel kapcsolatban mindent nagyon komolyan vesznek. Ha valaki nem 
csatlakozik rá, akkor lényegesebben nagyobb költsége lesz, talajterhelési díjat kell fizetni, ami a 
vízdíjnak az 5-6-szorosa. Bácsszentgyörgy egy szórvány település. Nálunk nagyon költséges lenne 
egy hagyományos szennyvízvezeték hálózat kiépítése, mert messze vannak a házak egymástól. 
Nem kell a járda alatt kivezetni, az udvarban 1-2-3 házanként leraknak egy berendezést, hátránya, 
hogy az udvarban többet kell kiásni, előnye: 
Amikor elmentem Szegedre, az előadásra, az volt a fő célom, hogy kiderítsem, nekünk mikorra kell 
ennek az elvárásnak megfelelni, illetve milyen szankciók vannak. 
Jelenleg még határidők nincsenek kitűzve, de ez nem azt jelenti, hogy a közeljövőben nem lesz erre 
határidő, vagy szankció kiszabva. A talajterhelési díj 1.200,- Ft köbméterenként, ott ahol van már 
kiépítve szennyvízhálózat, de nem mindenki használja. 
Van ez a lehetőség, nem feltétlenül, muszáj az első lehetőséget kihasználni. 
Szegeden nagyon kevesen voltak a településekről az érdeklődök, nem is hallottak az ottani 
polgármesterek egyedi szennyvízkezelő berendezésről. Több vezetékes szennyvízkezelés helyett 
nagyobb esélyünk lenne az egyedire, ez egy 90%-os támogatottságú pályázat. Körülbelül 
1.000.000,- Ft esik egy berendezésre, amibe benne van az ásás, a tervezési munkák, a pályázati 
munka, engedélyeztetések. Ami önerő kijön 10%, annak a felére pályázni tudnánk. Merjünk-e ebbe 
belemenni? Akarja-e a lakosság, vagy pedig ne törődjünk vele? Azt gondolom, úgy kellene 
belevágni, hogy a település döntő többsége megkapja ezt a szennyvízkezelő berendezést. Ahol nem 
lesz ilyen berendezés, ott talajterhelési díj lesz kiróva. Beszéljünk róla, hogy kell-e 
Bácsszentgyörgyre egy ilyen megoldás? Lehet azt, hogy minden egyes házhoz külön-külön, meg azt 
is, hogy két házhoz egyet. Kérdés, hozzászólása van-e valakinek? 
 
Kubatov Istvánné: Nekem csak annyi lenne, figyelembe kell venni, mi az, amire pénzt tudunk 
áldozni, az ilyen pályázat, ami önerő nélküli, szerintem, ezt ki kell használni. A másik rész a 
szennyvízkezelésről nem beszéltünk, nem biztos, hogy lesz másik ilyen pályázat. Ez kb. 1.000.000,- 
Ft, ez lefelé, és felfelé is mehet? 
 
Szűcs Gergely: Nem nagyon. Azt számolgattam, ha havi 1.000,- Ft hozzájárulást tudnánk kapni a 
lakosságtól, akkor 3.000.000,- Ft lenne, a másik felére pályáznánk, amit nem biztos, hogy 
megnyernénk, de beszéljünk róla,.mikor volt 2.000.000,- Ft a bankszámlánkon, és mikor lesz 
megint? 

 
Kubatov Istvánné: Össze kell hívni az embereket. 
 
Szűcs Gergely: Iván bácsinak mi a véleménye? 

 
Kubatov János: Nem sok, sokan vannak, akik ezt az udvarban nem tudom hogy oldanák meg. Kint 
vagyok a falu szélén, nálam hely van, csak az embereket kellene összehívni, és meghallgattatni 
velük ezt az akciót. Baján is ha úthálózat készül, akkor a lakóknak le kell perkáni a pénzt. Hogyan 
lenne ez a kivitelezés az időseknél, ők ásnák fel kézzel? 
 
Szűcs Gergely: Itt csak be kell engedni őket az udvarba, nem kell ásni. A tartály a háztól lehet 
néhány m-re, de lehet 10-20 m-re is, az a lényege az egésznek, hogy egy kert részre valahova, el 
kell vezetni. 
 
Kubatov Istvánné: Nem lehetne ezt előzetesen felmérni? 
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Szűcs Gergely: De lehet, először viszont egy igényfelmérést kellene tartani, kik azok, akiket, ez 
érdekel, mert ha a lakosok 50%-át nem érdekli, és nem is akar belépni, akkor nem is tudunk 
pályázni. Ezek a megoldások, talán néhány ezer van az országban ilyen. Marikának neked mi a 
véleményed? 

 
Aladics Mária: Nekem az a véleményem, hogy mindenféleképp össze kell hívni az embereket, 
hogy tudjanak róla, és azért vállalják fel mindenki a havi 1.000,- Ft-ot, vagy amennyi kijön. Ne az 
legyen, hogy nem is tudtunk róla és most ki fogják vetni ránk ezt az összeget. 
 
Kubatov János: Nehéz lesz az biztos. Akinek nincs olyan lehetősége. 
 
Szűcs Gergely: Az 1.000,- Ft az a plafon, tehát azt gondolom talán kevesebb lesz, ha lehetne 
szerdára megpróbálnánk összehívni a falusiakat. 
 
Striegl Jánosné: Szándéknyilatkozatot mindenképpen kell kérni a lakosságtól, május 2-ig lehet 
benyújtani a pályázatot, és azt még meg is kell írni. 
 
Szűcs Gergely: Garánál 80-85 %-os a támogatás intenzitása, ez meg 90 %-os intenzitású, és ez az 
önerő alap is lehet, hogy jövőre nem lesz. Hány házban laknak? 
 
Aladics Mária: 62 házban. 
 
Kubatov János: Csak kevesebb lesz, több nem lesz. Látom előre ennek a falunak a sötét jövőjét. 
 
Szűcs Gergely: Akkor hívjunk össze egy falugyűlést 2012. március 14. napjára (szerdára) és utána 
tartunk egy rendkívüli nyilvános testületi ülést. 
 

2. Napirendi pont: 
 
Egyebek 
 
Szűcs Gergely: Mivel az egyebek napirendi pontnál egyéb tárgy, hozzászólás nem hangzott el, a 
mai rendkívüli nyilvános ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 

Szűcs Gergely   Striegl Jánosné 
polgármester            körjegyző 


